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گروه سیاسی – فهیمه جهازیان: کمتر از یک هفته 
پس از اعلام رســمی تغییر و اصلاح نظام یارانه ها توســط 
سید ابراهیم رئیسی و پرداخت یارانه ها، نمایندگان مجلس 
روز یکشــنبه در صحن علنی در قالب نطق  تذکر انتقادات 
مختلفی را با ادبیات متفاوت بــه نحوه اجرای این تصمیم 
اقتصادی – کــه از آن به عنوان جراحــی اقتصادی تعبیر 
می شود – گرفتند. انتقاد از حذف بسیاری از کسانی که باید 
مشــمول دریافت یارانه باشند در صدر این انتقادات بود که 
نهایتا منجر به دستور رئیسی مبنی بر واریز کمک معیشتی 
ماه اول به حســاب همه مشمولان متقاضی تجدیدنظر در 
دهک بندی ها شــد. نمایندگان در ســخنان خود از اینکه 
محاسبه درآمد فرزندان به حساب سرجمع خانواده اشتباه 
اســت و مردمــی در دورترین نقاط مــرزی یارانه دریافت 
نکرده اند یاد کردند و درخواســت داشتند که دولت ضوابط 
پرداخت یارانه به افراد را مشــخص کند. اما انتقادات به این 
مورد ختم نشد. هشدار درباره اینکه کالاهای اساسی باید با 
نرخ شــهریور ۱۴۰۰ به دست مردم برسد و قیمت کالاهای 
گران شده باید با استفاده از ابزارهای هوش مصنوعی کنترل 
شــود، نیز از مواردی بود که در صحن علنی روز یکشــنبه 
مجلس درباره آن سخن گفته شد و به دولت تذکر داده شد.
اینکه » کالاهای اساســی باید با نرخ شهریور ۱۴۰۰ به 
دست مردم برسد« در واقع همان شرطی است که مجلس 
برای دولت در زمینه حذف ارز ترجیحی گذاشــته اســت؛ 
شــرطی که اگر تحقق نپذیرد، نشانه این است که مجلس 
نتوانســته بر اجــرای صحیح قانونی که خــود برای دولت 
گذاشــته اســت، نظارت کند و در عمل دولت نتوانسته یا 

نخواسته که به قانون مجلس عمل کند. 
با توجه بــه این موضوع بود که  معین الدین ســعیدی 
نماینــده چابهار در تذکری شــفاهی تصریح کرد: مجلس 
در مقام قانون گذار در بودجه ســال ۱۴۰۱ مصوب کرد که 
تمام کالاهای اساسی در صورت حذف تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی باید با قیمت شهریورماه سال ۱۴۰۰ در اختیار مردم 
قرار داده شــود. اکنون با توجه به نگرانی هایی که در حوزه 
معیشتی برای مردم ایجاد شده است شأن نظارتی مجلس 
شــورای اسلامی ایجاب می کند که این موضوع را با جدیت 
پیگیری کرده و کالاهای اساســی با نرخ شــهریورماه سال 

۱۴۰۰ به دست مردم برسد.
در این زمینه شاید یکی از مواردی که مجلس باید زودتر 
تکلیف آن را مشــخص کند ، این اســت که قیمت کالاهیا 
اساســی در شهریور ۱۴۰۰ چه میزان بوده است و فهرستی 
در ایــن زمینه تهیه و به مــردم و دولت اعلام کند. در غیر 
این صورت به نظر می رسد که نمی توان به صورت جدی از 
دولت در این مورد بازخواست کرد؛ ضمن اینکه این دغدغه 
هــم وجود دارد که بر فرض اینکــه این قیمت ها در بعضی 
فروشگاه های خاص اعمال شود، توزیع کالاها به این قیمت ها 

به اندازه ای کم باشد که عملا به اکثریت جامه نرسد و فقط 
توزیع آن جنبه رفع تکلیف داشته باشد.

با توجه به این موضوعات اســت که بحث اســتفاده از 
»هــوش مصنوعی« برای کنترل این وضعیت به میان آمده 
اســت، اتفاقی که آن هم به نظر می رسد که زیرساخت های 
مناسب آن وجود نداشته باشد یا اینکه همتی برای تهیه و 
استفاده از آن وجود ندارد! با این همه روز یکشنبه ۲9  نفر 
از نمایندگان در تذکر کتبی به وزیر امور اقتصادی و دارایی 
به ضرورت کنترل قیمت کالاهای گران شــده با استفاده از 
ابزارهای هوش مصنوعی اعلام شــده توسط وزارت اقتصاد 

اشاره کردند.
اما همان طور که اشاره شد مهمترین انتقادات به دولت 
در مورد معیارهای محاسبه درآمدهای خانوار، دهک بندی ها 

و حذف افراد از یارانه بود. فاطمه قاسم پور رئیس فراکسیون 
زنان مجلس در تذکری شــفاهی درباره یکی از مشــکلات 
سامانه رفاه ایرانیان گفت: در ســامانه رفاه، درآمد مجموع 
همه افراد خانوار به عنوان درآمد خانوار در نظر گرفته است؛ 
این درحالی است که بسیاری از دختران و پسرانی که ازدواج 
نکرده اند، درآمدشان را برای مهیا کردن خانواده آتی در نظر 
دارند. وی تصریح کرد: اینکه ما درآمدها را به عنوان درآمد 
سرپرست خانواده حســاب کردیم، شاخص غلطی است و 
باید اصلاح شــود. قرار بود طبق قانون بودجه ۱۴۰۱ دولت 
در صورت حذف ارز ترجیحی با قیمت شــهریور ۱۴۰۰ در 
اختیار مردم قرار دهد و وزارت کار اقدامات لازم برای ارتقای 

سامانه رفاه ایرانیان انجام دهد.
حســین حق وردی نماینده شهریار نیز از اعتراض مردم 

دربــاره دهک بندی ها و تخصیص یارانه ها خبر داد و گفت: 
حذف برخی خانواده ها از دریافت یارانه قابل قبول نیســت. 
نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس شــورای اسلامی 
هم گفت: با توجه به پرداخت یارانه معیشــتی نه تنها یارانه 
مردم افزایش پیدا نکرده، بلکه یارانه بازنشســتگان در این 
چند روز حذف شــده اســت، در حالی که این رویه ها باید 
اصلاح شود. سید سلمان ذاکر نماینده ارومیه نیز در تذکری 
به وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس جمهور گفت:  
دولت نباید به هر بهانه ای یارانه و سهام مردم را قطع کند. 
بسیاری از افراد قبلا یارانه نمی گرفتند اما به دلیل گرانی های 
اخیر به یارانه احتیاج دارند پس دولت تبعیضی قائل نشود و 

موضوع یارانه ها را ساماندهی کند.
همچنین جعفر قادری نماینده مردم شیراز در نطق پیش 
از دستور خود تأکید کرد: دولت باید ضوابط پرداخت یارانه 
به افراد را مشخص کرده و حقوق تضییع شده را جبران کند. 
اگر چه عدد پرداختــی یارانه ماهانه با این تورم قابل توجه 
نیست، اما تبعیض و تفاوت  معیارهای دوگانه در حذف افراد 
برای مردم قابل تحمل نیست. سلمان اسحاقی نماینده مردم 
قائنات هم در تذکری شفاهی تاکید کرد: امروز ضعیف ترین 
اقشــار جامعه در روستاها یارانه کالاهای اساسی را دریافت 
نکرده اند و لازم اســت هرچه ســریع تر دولت در این زمینه 

اقدام عاجل را انجام دهند.
نقدعلــی نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس هم با 
تأکید بر اینکه باید برخی از رویه ها در دریافت یارانه اصلاح 
شــود و محاسبه درآمد فرزندان به حساب سرجمع خانواده 
اشتباه است، با ارائه مثالی توضیح داد: مثلا درآمد فرزندی 
با سن ۳۰ سال در سرجمع درآمد خانواده محاسبه می شود 
که این غلط اســت. نباید درآمد پسر ۳۰ ساله ای به حساب 
پدر و مادرش گذاشته شود و به همین دلیل یارانه خانواده 

حذف شود. لازم است این موضوع اصلاح شود.
این نماینده  تأکید کرد: محاســبه درآمــد فرزندان به 
حساب سرجمع خانواده اشتباه است یا اینکه یارانه خانواری 
حذف شده به این دلیل که در مقطع کوتاهی درآمد خاصی 
داشــته اند. مثلا خانواده ای خانه اش را فروخته تا پول آن را 
تبدیل به احســنت کرده و در منزل به کار برد، اما سازمان 
هدفمندی به صرف اینکه در مقطع زمانی رقمی در حساب 
بوده، یارانه را قطع کرده که لازم است به سرعت این رویه ها 
اصلاح شــود. اما شاید متفاوت ترین تذکر از آن عنابستانی 
نماینده ســبزوار بود که به علت درگیری با سرباز راهور در 
سال گذشته اشتهار پیدا کرده است! وی در تذکری شفاهی 
در جریان جلســه علنی امروز مجلس بیان کرد: برای انجام 
جراحی اقتصادی به رئیس جمهور اطمینان داریم اما آقای 
رئیس جمهور مواظب عواملی که در اتاق عمل کنار شــما 
هستند باشید. خیلی از این افراد نفوذی های گذشته هستند. 

آقای رئیس جمهور خیلی مراقب مردم باشید.

نمایندگان مجلس به عملکرد دولت در زمینه اصلاح یارانه ها انتقاد کردند

از اقدامات غیر کارشناسی در جراحی تا نفوذی های اتاق عمل!

دادستان عمومی و انقلاب تهران ابراز امیدواری کرد که با 
تعامل بین دستگاه قضا و مجلس شورای اسلامی مشکلات 

بسیاری در حوزه جرایم پزشکی برطرف شود.
به گزارش قــوه قضائیه، علی صالحی بــه همراه رئیس 
کمیسیون بهداشت و درمان و تعدادی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی از دادسرای ناحیه ۲۶ )جرایم پزشکی( تهران 

بازدید کرد.
وی در این بازدید برخی از مشکلات و خلأهای قانونی در 
حوزه رسیدگی به جرایم پزشکی در دادسرای جرایم پزشکی 

را تشریح کرد.
دادســتان عمومی وانقلاب تهران به مشــکلات جرایم 
پزشــکی و دارویی، عدم تناسب بین جرم و مجازات در این 
حوزه و عدم بازدارندگی آن ها اشــاره کرد و افزود: مجازات 
مداخلــه در امور پزشــکی، تهیه و فروش غیــر مجاز مواد 
دارویی، کم بودن جریمه نقدی فروش مواد دارویی فاســد 
و تاریخ گذشــته بازدارندگی لازم و تناسب با جرم ارتکابی 

را ندارد.
صالحی در ادامه با بر شمردن مشکلات مشابه گفت : به 
رغم تمام مشــکلات موجود، دادستانی و دادسراهای تهران 
در راستای حقوق عامه و سلامت جامعه به صورت جدی و 

شبانه روزی تلاش و پیگیری می کنند.

وی گفت: بحث بهداشــت موضوعی است که اگر وزارت 
بهداشــت و درمان به آن  توجه نکند، مخاطرات جانی برای 

عموم را به دنبال خواهد داشت.
دادستان عمومی وانقلاب تهران با اشاره به تلاش شبانه 
روزی قضات و کارکنان دادسرای جرایم پزشکی ابراز امیدوار 
کرد تا با تعامل و هم اندیشی دستگاه قضا و مجلس شورای 
اســلامی مشکلات بسیاری در حوزه جرایم پزشکی برطرف 

شود.
در ادامه جلســه المیــرا نقی زاده سرپرســت، قضات و 
کارکنان دادســرای ناحیه ۲۶ )جرایم پزشکی( و همچنین 
مسئولان دادسراهای جرایم پزشکی سایر استان ها مشکلات 
موجود در حوزه رسیدگی به جرایم پزشکی را مطرح کردند.
رئیس کمیســیون درمان و بهداشــت مجلس شورای 
اسلامی نیز با تشکر از دادستان تهران، سرپرست و کارکنان 
دادسرای جرایم پزشکی تلاش مجموعه و مسئولان دستگاه 
قضا در جهــت پیگیری حقوق عامه بــه خصوص درحوزه 

پزشکی وسلامت مردم را بسیار موثر و قابل تقدیر دانست.

حسنعلی شهریاری با اشاره به وجود مشکلات در جهت 
تصویب قوانین اظهار کرد: کمیسیون درمان مجلس شورای 
اســلامی برای تصویب قوانیــن لازم و رفع خلأهای قانونی 

تلاش خواهد کرد.
در ادامه جلســه مدیرکل دفتر مجلــس نمایندگان قوه 
قضائیه با اشاره به تاثیر این نوع جلسات در راستای تعامل ۲ 
قوه مقننه و قضائیه گفت: قوه قضائیه و قوه مقننه ۲ بازوی 
نظارتی هستند که وحدت آن هادر حل مشکلات مردم بسیار 

کار ساز است.
محمد حسین پیرزاده گفت: نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی آمادگی رفع مشکلات قوه قضائیه را در قالب طرح 
و تصویب قوانین دارند تا بتوانیم با رفع مشکلات و تعامل به 

اهداف مد نظر ۲ قوه برسیم.
ورود دادستانی تهران به ارتقاء ایمنی بازار بزرگ

همچنین معاون دادستان تهران گفت: با توجه به وضعیت 
ناایمن بازار تهران و وقوع آتش سوزی های مکرر، دادستانی 
تهران از منظر حفظ حقوق عامه به موضوع ورود و با دعوت 

از نمایندگان سازمان های مسئول، کارگروه ویژه ارتقاء ایمنی 
بازار را به منظور گزارش گیری مستمر از وضعیت و نظارت 

بر عملکردها تشکیل داده است.
به گزارش قوه قضائیه، مرتضی تورک با اشاره به تشکیل 
جلسه ای در همین رابطه در دادستانی تهران اظهار کرد: در 
جلسه با شــهردار منطقه ۱۲ تهران، مدیران سازمان آتش 
نشانی، ســازمان پیشگیری و مدیریت بحران استان تهران، 
شــرکت توزیع برق تهران بزرگ، ســازمان نظام مهندسی 
کشــور، اتاق اصناف تهران، اداره کل اوقــاف و امور خیریه 
و ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان تهران وضعیت 

خطرناک بازار بزرگ مورد بررسی قرار گرفت.
وی یادآور شــد: در این جلســه با اخذ گزارش از کلیه 
دســتگاه ها و ادارات حاضر در خصوص وضعیت ایمنی بازار 
و عوامل خطر ساز آن، بر لزوم توجه ویژه و پیگیری مستمر 

نسبت به اصلاح نقاط آسیب پذیر و خطرساز تأکید شد.
معاون دادســتان تهــران افزود: با توجه به گســتردگی 
موضــوع مقرر شــد کارگروه ویــژه ارتقاء ایمنی بــازار در 
دادســتانی تشکیل شود و در جلســات هفتگی آن بررسی 
موضوعات خطرناک، پیگیری جهت رفع عوامل خطرساز و 
اجرای دستورالعمل های ایمنی اعلام شده از سوی سازمان 

آتش نشانی به طور مستمر در دستور کار باشد.

یک کارشــناس اقتصادی گفت: آنچه امــروز در قالب 
تغییر ســاختار یارانه ها در کشور اتفاق افتاده است جراحی 

اقتصادی نیست و هنوز با جراحی اقتصادی فاصله داریم. 
سید حمید حســینی در گفتگویی آنلاین با کافه خبر 
خبرآنلاین، با اشاره به سیاست جدید اجرا شده در خصوص 
تغییر روش پرداخت یارانه ها گفت: از ابتدا قابل پیش بینی 
بود که پرداخت یارانه قابل دوام نیست. نکته اما اینجاست 
که یارانه ارزی به یارانه ریالی تغییر شکل داده و من معتقدم 
در عمل باز هم با پرداخت یارانه فراگیر نقدی دچار مشکل 
و بحران خواهیم شــد چرا که موتور تولید نقدینگی در این 

حالت مدام روشن میماند.
وی با اشــاره به اینکه در سال گذشــته نزدیک به ۱۵ 
میلیارد دلار ارز یارانه ای داده شــده اســت، ادامه داد: این 
بدان معناســت کــه ۶۰ درصد درآمد نفتی کشــور صرف 
واردات کالای یارانه ای شــده اســت. با توجــه به افزایش 
قیمت ها، پیش بینی می شود امسال نیاز به هزینه ی بیست 
میلیــارد دلار برای واردات کالاهای اساســی، دارو و گندم 
باشد و طبیعی است دولت تلاش کند با اهرم قیمتی نسبت 
به کنترل مصرف با هدف کاهش هزینه در این بخش اقدام 

کند.
اطلاع  رسانی قابل دفاع نبود

حسینی با اشاره به شــیوه اطلاع رسانی در مورد اجرای 

این طرح گفت: این نکته به هیچ روی قابل دفاع نیســت. 
متاسفانه ســخنان آقای مخبر، معاون اول رئیس جمهوری 
حتی با شــخص رئیس جمهــوری در تضاد اســت و این 
تناقض هــا و تضادها افکار عمومی را ســردرگم می کند و 

می تواند زمینه نگرانی را فراهم اورد.
وی گفت: از سوی دیگر به نظر من دولت با عجله ای غیر 
قابل توضیح نســبت به اجرای این طرح اقدام کرد. اگر قرار 
اســت کالا برگ به مردم داده شود، چرا دو ماه یارانه نقدی 
تعلق گرفت و اگر قرار بود یارانه نقدی داده شود، چرا حرف 

از تخصیص کالابرگ در میان است .
او گفت: این وضعیت یعنی تخصیص دو ماه یارانه نقدی 
و ســپس کالابرگ می تواند سبب نگرانی و بروز مشکلاتی 

برای جامعه شود.
وی گفــت: بهتر این بود که دولت صبر می کرد تا بتواند 
با فراهم کردن زیرســاخت از همان ابتدای طرح، تخصیص 
کالابرگ را پیش ببرد تا در بحران جهانی غذا بتواند مصرف 

را مهار نماید.
هدفمندی امروز، هدفمندی دیروز

حســینی در پاسخ به این سئوال که هدفمندی یارانه ها 
در سال ۱۳۸9 چه تفاوتی با هدفمندی یارانه ها در شرایط 

کنونــی دارد؟ گفت: ان روز هم می گفتند همه مشــکلات 
اقتصادی ایران با این کار حل می شــود اما در عمل چنین 
اتفاقی نیفتاد اما شرایط جامعه دیروز و امروز خیلی تفاوت 

دارد.
وی گفــت: در آن زمان بخش مهمــی از هدفمندی بر 
افزایش قیمت حامل های انرژی استوار بود و می شد از این 
موضوع دفاع کرد اما امروز ماجرای کالاهای اساسی در میان 
است و آنچه حساسیت جامعه را برانگیخته شعارهایی است 

که رئیس جمهوری و تیم همراهش داده اند.
وی گفت: آقای رئیسی و تیم همراهش در کابینه همه ی 
مشکلات را متوجه مدیریت می دانستند و شعار می دادند که 
ســفره مردم را به برجام گره نمی زنند . امروز اما در مسند 

اجرا مواجه شدند که سفره مردم جدا از برجام نیست .
این فعال اقتصادی گفت: البته این تصور وجود داشــت 
که وضعیت ارزی کشــور امسال با احیای برجام بهبود یابد 
و دولت با تکیه بر این پیش فرض شــعارهایی داد که حالا 
متوجه شده اســت عملی نیست و همین سبب شده افکار 

عمومی فاصله عمیقی بین شعار و عمل احساس کند.
وی گفت: مثل این می ماند که کسی رگ قلبش گرفته 
باشد و بگوید من ســلامتی ام را به رگ قلب گره نمی زنم. 

تحریم همان رگی اســت که گرفته و بــدون آن نمی توان 
اقتصاد را ســامان داد. وی ابراز امیدواری کرد دولت در سه 
ماه آینده از فرصت استفاده کرده و شرایط احیای برجام را 
مهیا کند. حسینی گفت: این اقدام بی تردید می تواند فشار 

بر اقتصاد را تا حدی کاهش دهد.
منتظر تورم هستیم

حســینی در بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره به 
پیش بینی های رســمی از حجم تورم موجود گفت: ماجرا 
این است که همین سیاست یعنی پرداخت یارانه مستقیم 
به مردم به میزان سیصد و چهارصد هزار تومان به نه دهک 
درآمدی یــا پرداخت کالابرگی معادل ایــن رقم به مردم، 

زمینه را برای افزایش تورم فراهم می کند .
وی گفت: یک حســاب ساده نشــان می دهد دولت در 
پرداخت این مبلغ با کســری روبروست. اگر فرض کنیم در 
ســال گذشــته بین ۵ تا ۶ میلیارد دلار ارز یارانه ای برای 
گندم و دارو اختصاص یافته است، باز باید حدود ۱۰ میلیارد 
دلار برای این کار هزینه کنیــم. معادل ریالی ۱۰ میلیارد 
دلار نزدیک به ۲۳۰ هزار میلیارد تومان اســت که با کسر 
قیمــت ارز ۴۲۰۰ تومانی ، دولــت درامدی حدود ۱۸۰ تا 
۱9۰ هــزار میلیارد دلار از این محــل دارد اما طبق اعلام 
رسمی در این قالب سیصد هزار میلیارد تومان یارانه ریالی 

یا کالایی توزیع می کند که بیشتر از درامد حاصله است.

نایب رئیس کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس گفت 
که طبق توضیح رئیس ســازمان هدفمندی یارانه ها، سایت 
سازمان هدفمندی یارانه ها تا آخر هفته جاری یا اوایل هفته 
آینده برای ثبت نام افراد جامانده از دریافت یارانه راه اندازی 
شده و سپس اطلاعات آنها توسط وزارت کار بررسی می شود.
محمدرضا میرتاج الدینی در گفت  و گو با ایسنا در توضیح 
جلسه  کمیسیون برنامه و بودجه گفت: این جلسه با حضور 

پارسانیا رئیس ســازمان هدفمندی یارانه ها درباره موضوع 
جاماندگان از دریافت تشکیل شــد که پارسانیا گزارشی از 
پذیرفت کنندگان یارانه و کسانی که به ثبت نام نیاز دارند، 

ارائه کرد.
وی ادامه داد: طبق توضیح رئیس ســازمان هدفمندی 
یارانه ها، ســایت ســازمان هدفمندی یارانه ها تا آخر هفته 
جــاری یا اوایل هفته آینده برای ثبت نــام افراد جامانده از 

دریافت یارانه راه اندازی شده و سپس اطلاعات آنها توسط 
وزارت کار بررسی می شود. علاوه بر این طبق دستور رئیس 
جمهوری، یارانه افرادی که نســبت به قطع یارانه و یا دهک 

بندی خود اعتراض دارند واریز می شود.
میرتاج الدینی با بیان اینکــه عمده گلایه نماینده ها به 
وزارت کار از عملکــرد وزارت کار برای تعیین شــاخص ها 
شــاخص ها است، گفت: وزارت کار به گونه ای شاخص ها را 

تعییــن کرده که افراد زیادی از دریافت یارانه حذف شــده 
آن هم کســانی که جز دهک دهم نیستند پس باید اصلاح 

شاخص ها انجام شده و تطبیق شاخص ها اصلاح شود.
وی در پایــان گفت که این کمیســیون هفته آینده از 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای بررســی موضوع نحوه 
ثبت نام جامانــدگان از دریافت یارانــه و تعیین معیارها و 

شاخص های حذف یارانه ها دعوت می کند.

جلســه ستاد تنظیم بازار پیش از ظهر دیروز )یکشنبه( 
به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.

به گزارش ایسنا، در این جلسه که وزرای کشور، صنعت، 
معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، امور اقتصادی و  دارایی، 
دادگســتری، نفت، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، ارتباطات و فناوری اطلاعات، رئیس سازمان 
برنامــه و بودجه، ســخنگوی دولت، دادســتان عمومی و 
انقلاب تهران و استاندار تهران نیز حضور داشتند، گزارشی 

از آخرین وضعیت بازار در استان های مختلف کشور ارائه و 
برخی مسائل پیش روی اجرای طرح توزیع عادلانه یارانه ها 

مورد بررسی قرار گرفت. 
در این نشســت وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه 
هیچ مشــکلی در زمینه تامین و تولید کالاهای اساسی از 
جمله مرغ، تخم مرغ و روغن وجود ندارد، از اهتمام جدی 
این دســتگاه اجرایی برای ادامه توزیع گسترده این اقلام و 
تســریع در رفع برخی مشــکلات در این حوزه در سراسر 

کشور خبر داد.  
در این جلســه همچنین بر لزوم پاســخ به شــبهات و 
ســوالات مردم دربــاره ابعاد طرح مردمی ســازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها تاکید شــد و مقــرر گردید تمهیدات لازم 
برای اقناع و آگاه ســازی جامعه با جدیت بیشتر در دستور 

کار دستگاه های اجرایی مربوطه قرار گیرد. 
ارائه گزارش هایی درخصوص برخورد با گرانفروشــی و 
احتــکار در بازار از جمله دیگر موضوعات این جلســه بود 

که بر اســاس آن و با تاکید معاون اول رئیس جمهور مقرر 
شــد تا برخوردهای قضایی و انتظامی با متخلفان و اخلال 
گران در بازار کالاهای اساســی و ســایر کالاها و خدمات 
بــه بهانه اجرای این طرح با شــدت و ســرعت ادامه یابد. 
در همین رابطه وزیر دادگســتری گزارشی از رسیدگی به 
پرونده تخلف یکی از شرکت های تاکسی اینترنتی ارائه کرد 
و گفت: مدیران این مجموعه متعهد شــدند مبالغ دریافت 

شده اضافی را به مسافران عودت دهند.

دادستان تهران:

بسیاری از مشکلات حوزه جرایم پزشکی رفع خواهد شد

هنوز با جراحی اقتصادی فاصله داریم

خبر خوش برای جاماندگان از دریافت یارانه ها

سایت افراد جامانده از یارانه تا هفته آینده راه اندازی می شود

در جلسه ستاد تنظیم بازار به ریاست معاون اول رئیس جمهور مطرح شد

هیچ مشکلی در زمینه تامین و تولید کالاهای اساسی وجود ندارد

امنیت مردم خط قرمز قوه قضائیه، نیروهای 
انتظامی و امنیتی است

دادستان کل کشور گفت: قوه قضائیه از نیروهای انتظامی و امنیتی در بحث 
برخورد با مرتکبان جرایم خشن در جامعه قاطعانه حمایت خواهد کرد.

به گزارش قوه قضائیه، حجت الاسلام و المسلمین محمد جعفر منتظری در 
واکنش به برخورد با کســانی که در جامعه مرتکب جرایم خشن می شوند، بیان 
کرد: بحث امنیت مردم خط قرمز قوه قضائیه، نیروهای انتظامی و امنیتی است، 
قوه قضائیه وظیفه و تکلیف دارد تا با مرتکبان جرایم خشــن در جامعه، قاطعانه 
برخورد کنند. دادســتان کل کشور تصریح کرد: از نیروهای انتظامی و مسئولان 
برقــراری امنیت در جامعه انتظار داریم تا به صورت کلی با کســانی که موجب 
خدشه دار شدن امنیت مردم در هر منسب و جایگاه و مکانی می شوند، برخورد 
قاطع داشته باشند و قطعا قوه قضائیه از آن ها در این رابطه حمایت خواهد کرد.

با رای نمایندگان
قوه مقننه شفاف می شود

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با شفاف سازی قوه مقننه از جمله مجلس 
شــورای اسلامی، دیوان محاسبات کشور و تمامی سازمان ها و موسسات وابسته 

به آن موافقت کردند.
به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز ) 
یکشــنبه( مجلس، گزارش کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مورد طرح 
دو فوریتی شفافیت قوای سه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر نهادها را بررسی 

کرده و در نهایت ماده یک این طرح را به تصویب رساندند.
بر اساس ماده ۱ این طرح؛ دستگاه ها، نهادها، سازمان ها و موسسات مشمول 

این قانون عبارتند از:
۱-۱- قوه مقننه شــامل مجلس شورای اســلامی، دیوان محاسبات کشور و 

تمامی سازمان ها و موسسات وابسته به آن
۱-۲هیئــت وزیران و کلیه کمیســیون ها و کارگروه های متشــکل از وزرا یا 
نمایندگان دســتگاه های دولتی، کلیه دستگاه های اجرایی موضوع ماده ۵ قانون 
مدیریت خدمات کشــوری، کلیه وزارتخانه ها، سازمانها، موسسات، شرکت های 
دولتی، موسســات انتفاعی وابسته به دولت، بانک ها و موسسات اعتباری دولتی 
و همچنین دســتگاههایی که شــمول قانون بر آن ها مستلزم ذکر یا تصریح نام 
اســت، اعــم از اینکه قانون خاص خود را داشــته و یا از قوانیــن و مقررات عام 
تبعیت نمایند ازجمله شــرکت ملی نفت ایران، شــرکت ملی گاز ایران، شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی ایران، سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، سازمان 
بنادر و کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران، ســازمان صدا و سیمای جمهوری 
اســلامی ایران و تمامی موسسات و شرکت های تابع یا وابسته به آن ها، سازمان 
هدفمندی یارانه ها، دانشــگاه ها و موسسات آموزشی و پژوهشی اعم از دولتی و 
غیردولتی، دانشگاه آزاد اسلامی و موسسات و نهادهای عمومی غیردولتی ازجمله 
شــهرداری ها، هلال احمر جمهوری اسلامی ایران و تمامی سازمان ها، موسسات 
و شرکت های تابع یا وابسته به آن ها، صندوق های بازنشستگی از جمله صندوق 
بازنشســتگی کشوری، صندوق بازنشســتگی فولاد، صندوق بازنشستگی نفت،  
صندوق بازنشستگی کارکنان صدا و سیما، صندوق ذخیره فرهنگیان، شرکت های 
دولتی، سازمان هدفمندی یارانه ها و سازمان تعاون روستایی، صندوق عشایری 
بیمه ســلامت، شرکت ها و بانک هایی که دولت در آن ها سهام دارد، شرکت های 

غیر دولتی که هیات مدیره آن ها توسط دولت مشخص می شود.
۱-۳- قوه قضائیه شــامل دادگستری، دیوان عالی کشور، دادستانی کل و نیز 
تمامی سازمان ها، موسسات و شرکت های تابع یا وابسته به آنها از جمله سازمان 
بازرسی کل کشور، دیوان عدالت اداری، سازمان قضایی نیروهای مسلح، سازمان 
ثبت اسناد و املاک و همچنین شوراهای حل اختلاف، سازمان زندان ها و اقدامات 
تامینی  و تربیتی، مراکز قضایی مانند دادگاه و دادسرای انقلاب مگر در مواردی 
که ســری بودن لازم است، همه شــعب تعزیرات حکومتی بدوی و تجدید نظر 
همچنین نمایندگان جزء ۴ و ۵ ماده ۱ را به منظور بررسی بیشتر و رفع ابهامات 

به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها ارجاع دادند.

روسای کل دادگستری کرمان و خراسان جنوبی 
منصوب شدند

با حکم رئیس قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین حمیدی به سمت ریاست 
کل دادگستری استان کرمان و حجت الاسلام  والمسلمین موحدی راد به عنوان 

رئیس کل دادگستری استان خراسان جنوبی منصوب شدند.
به گزارش قوه قضائیه، یدالله موحد که پیش از این ریاســت کل دادگستری 
استان کرمان را برعهده داشــت به عنوان عضو معاون دیوانعالی کشور منصوب 
شــد؛ موحد همچنیــن در حکم دیگری بــه عنوان مدیــرکل هماهنگی امور 
استان ها و ســازمان های تابعه معاونت اول منصوب شــده است. حجت الاسلام 
والمسلمین حمیدی پیش از این ریاست کل دادگستری استان خراسان جنوبی و 
حجت الاسلام  والمسلمین موحدی راد ریاست شعبه پنج کیفری خراسان رضوی 

را بر عهده داشت.

نماینده سابق خرمشهر درگذشت
نماینده سابق خرمشهر در مجلس شورای اسلامی، دار فانی را وداع گفت.

عبدالله سامری نماینده مردم خرمشهر در مجلس های نهم و دهم، یکشنبه ۲۵ 
اردیبهشت ماه بر اثر بیماری درگذشت. سامری متولد ۱۳۵۰ و اهل خرمشهر بود.

حمایت مجلس از برخورد با تخلفات در بازار سرمایه
 با روش سوت زنی

نماینده بافق و مهریز در مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر اهمیت موضوع 
ســوت زنی در بازار ســرمایه گفت که مجلس از سوت زنی فساد به خصوص در 
بازار بورس حمایت می کند. محمدرضا صباغیان در گفت و گو با ایســنا با اشاره 
به اهمیت موضوع سوت زنی فساد گفت: سوت زنی فساد کار بسیار خوبی است 
که در اکثر کشورها انجام می شود. این کار به معنای نظارت مردمی است منتها 
باید با تشویق همراه باشد.این عضو کمیسیون امور داخلی افزود: سوت زنی فساد 
می تواند افراد را برای اعلام تخلفات و فســادها ترغیب کند که به جای ترس از 
اعلام مفســده، آن را برای رســیدگی در محاکم قضایی اعلام کنند. اقدامی که 
نتیجه آن پایان دادن به بســیاری از ســوء استفاده ها است. این نماینده مجلس 
شــورای اسلامی با بیاین اینکه مجلس از طرح ســوت زنی به خصوص در بازار 
ســرمایه حمایت می کند، گفت: باید علاوه بر بازار بورس، ســوت زنی در سایر 
دستگاه ها و نهادها و حتی مجلس هم وجود داشته باشد. همه باید به این سمت 
حرکت کنیم و مجلس هم حمایت می کند. صباغیان در پایان تاکید کرد که باید 
خلاءهای قانونی برای حمایت از ســوت زنان فساد رفع شده تا مردم بدون ترس 

فسادهای احتمالی را برای رسیدگی های قضایی اعلام کنند.

مبادا آموزش و پرورش به مساله دست چندم کشور 
تبدیل شود

نماینده مردم لنجان در مجلس شــورای اســلامی گفت: مبــادا در گیر و دار 
مشکلات اقتصادی کشور مساله تعلیم و تربیت به مساله دست چندم کشور تبدیل 
شــود. به گزارش ایسنا، حســین رجایی در جلسه علنی یکشنبه مجلس شورای 
اسلامی در تذکری شــفاهی در خصوص وضعیت فعلی آموزش و پرورش، گفت: 
احســاس می شود در گیر و دار مشکلات اقتصادی کشور، مساله تعلیم و تربیت و 
آموزش و پرورش به مســاله دست چندم در کشور تبدیل شده است در حالی که 
کار آموزش و پرورش زیربنایی و انســان سازی است و متاسفانه احساس می شود 
که آموزش و پرورش در کشــور در حال فراموش شدن است. وی خاطرنشان کرد: 
متأســفانه در حال حاضر مدیر یک مدرسه علاوه بر مدیریت، کار معلمی و حتی 
ســرایداری را نیز انجام می دهد و به تازگی بخشــنامه ای به مدارس ارسال شده 
مبنی بر اینکه معلمانی که تمایل دارند در وقت اضافه خود به عنوان خدمتگزار در 
آموزش و پرورش کار کنند. آیا این شأن معلمان ما است و این بخشنامه در مسیر 
کار تعلیم و تربیت اســت؟ نماینده مردم لنجــان افزود: معلمی که هنوز وضعیت 
اســتخدامی خودش مشخص نیست به یقین نگرانی هایی دارد و نمی تواند انگیزه 
لازم را برای کار داشته باشد، در چنین شرایطی چگونه می تواند یک نسل بانشاط، 
باانگیــزه و با امیــد را تربیت کند و چگونه می تواند مهارت را به آنها انتقال دهد و 
چطور می تواند به شــخصیت دانش آموزان چهــار چوب دهد؟ رجایی با تاکید بر 
اینکه باید به فکر آموزش و پرورش باشیم و اجازه ندهیم مسائل اقتصادی آموزش 
و پرورش را به مســاله دســت چندم کشور تبدیل کند، گفت: کار تعلیم و تربیت 
قیمت ندارد. لذا از رئیس جمهور می خواهم در این رابطه اقدامی کند. وی خطاب 
به وزیر آموزش و پرورش نیز گفت که به مساله آموزش و پرورش کشور به صورت 

ریشه ای رسیدگی شود.

اخبار کوتاه

رئیس جمهور به ســازمان برنامه و بودجه و وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی دســتور داد، کمک معیشتی ماه اول به 
حساب تمامی افرادی که تا ماه قبل مشمول دریافت یارانه 
بوده اما در این مرحله کمک معیشــتی دریافت نکرده اند و 
متقاضی تجدیدنظر در دهک بندی فعلی هستند، واریز شود.

به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر یکشنبه 
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به سازمان برنامه 
و بودجه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دســتور داد، 
کمک معیشــتی ماه اول به حســاب تمامی افرادی که تا 
ماه قبل مشــمول دریافت یارانه بوده، امــا در این مرحله 
کمک معیشــتی دریافت نکرده اند و متقاضی تجدیدنظر در 

دهک بندی فعلی هستند، واریز شود.
رئیس جمهــور در این جلســه گفت: اصل بــر اعتماد به 
خوداظهاری مردم است؛ لذا مبلغ کمک معیشتی ماه اول، به 
حساب این افراد نیز واریز شود تا به محض تأیید درخواست 
متقاضیان از سوی دســتگاه های مسئول، این مبلغ توسط 
آنها قابل برداشــت گردد و در ماه های آتی نیز همانند سایر 

مشمولان، بتوانند مبلغ کمک معیشتی را دریافت نمایند.
رئیســی در این جلســه  تصریح کرد: وزارت تعاون،  کار و 
رفاه اجتماعی موظف اســت حداکثر ظــرف یک ماه، این 
درخواســت ها را بررســی و نتیجه نهایی را به سرپرستان 

خانوار اعلام نماید.

کمک معیشتی ماه اول به حساب مشمولان متقاضی تجدیدنظر 
واریز شود


